

Title (en)  
Atomizer.

Title (de)  
Vernebelungsgerät.

Title (fr)  
Vaporisateur.

Publication  
**EP 0639408 A1 19950222 (DE)**

Application  
**EP 94112785 A 19940816**

Priority  
DE 9312289 U 19930817

Abstract (en)

The invention relates to an atomiser with a nozzle (2) for atomising a liquid (4), preferably having a flow-through rate of 1 to 10 litres/hour and preferably spraying out droplets with a diameter of less than 150 µm, which has a nozzle bore (10) - preferably with a diameter of less than 2 mm, preferably 0.6 mm to 0.8 mm, characterised in that there opens in the nozzle bore (10) at least one line (26), through which, in the operating state of the nozzle (2), gas, in particular air, is sucked into the nozzle bore (10), and in that the line (26) is assigned a control valve (28) for adjusting the rate of this gas, in particular the air. <IMAGE>

Abstract (de)

Die Erfindung betrifft ein Vernebelungsgerät mit einer vorzugsweise eine Durchflußrate von 1 bis 10 Liter/Stunde aufweisenden und vorzugsweise Tröpfchen mit einem Durchmesser von weniger als 150µm aussprühenden Düse (2) zur Zerstäubung einer Flüssigkeit (4), die eine Düsenbohrung (10) - vorzugsweise mit einem Durchmesser von weniger als 2 mm, bevorzugt 0,6 mm bis 0,8 mm - aufweist, dadurch gekennzeichnet, daß in der Düsenbohrung (10) wenigstens eine Leitung (26) mündet, durch die im Betriebszustand der Düse (2) Gas, insbesondere Luft, in die Düsenbohrung (10) gesaugt wird, und daß der Leitung (26) ein Stellventil (28) zur Einstellung der Rate dieses Gases, insbesondere der Luft, zugeordnet ist. <IMAGE>

IPC 1-7

**B05B 7/04; B05B 7/12**

IPC 8 full level

**B05B 7/04 (2006.01); B05B 7/10 (2006.01); B05B 7/12 (2006.01); B05B 12/08 (2006.01); B05B 15/02 (2006.01)**

CPC (source: EP)

**B05B 7/0441 (2013.01); B05B 7/0475 (2013.01); B05B 7/0491 (2013.01); B05B 7/10 (2013.01)**

Citation (search report)

- [A] US 4453670 A 19840612 - SIROVY ROBERT L [US]
- [A] EP 0039839 A1 19811118 - LONZA AG [CH]
- [A] US 4708293 A 19871124 - GRAZIADIO MARIO [IT], et al
- [A] EP 0520212 A1 19921230 - SMC KK [JP]
- [A] GB 2018953 A 19791024 - ALLEN BRADLEY CO

Cited by

US5645223A; CN100450635C; US7040551B2; WO0176728A1

Designated contracting state (EPC)

DE ES FR IT NL

DOCDB simple family (publication)

**DE 9312289 U1 19931202; EP 0639408 A1 19950222; JP H07163918 A 19950627**

DOCDB simple family (application)

**DE 9312289 U 19930817; EP 94112785 A 19940816; JP 19322194 A 19940817**